
Protokół nr XXXVI/2014 
z Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 10 listopada 2014 roku 

w Sali Narad Gminnego Gimnazjum w Lisewie 
 
 

XXXVI Sesja Rady Gminy Lisewo z dnia 21 października 2014 roku rozpoczęła się o godz. 
11.15 a zakończyła o godz. 12.30 
 
 
Ad.1. Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski  otworzył XXXVI Sesję i przywitał 
wszystkich zebranych. 
 
Ad.2. W chwili rozpoczęcia obrad na sali było 11 radnych co stanowi kworum-lista stanowi 
załącznik nr 1. 
 Ponadto w zebraniu uczestniczyli m.in.: Wójt Gminy Jerzy Cabaj, Sekretarz Gminy Halina 
Chrzanowska, Skarbnik Gminy Henryka Świątkowska, Radca Prawny Andrzej Wróblewski-lista 
stanowi załącznik nr 2. 
 
Ad.3. Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji Rady Gminy. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Wyznaczenie Sekretarza obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji. 
6. Informacja z działalności Wójta z mijającej kadencji. 
7. Informacje z działalności Komisji Stałych Rady Gminy Lisewo. 
8. Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
9. Interpelacje, zapytania i oświadczenia. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) projekt nr 1: zmiany budżetu Gminy Lisewo na 2014 rok. 
2) projekt nr 2: obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2015 rok. 
3) projekt nr 3: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2015 rok. 
4) projekt nr 4: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
5) projekt nr 5: nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Lisewo” 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
12. Wolne wnioski i zakończenie sesji. 

 
Uwag do porządku brak. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad, za przyjęciem głosowało 11 radnych  
(wszyscy obecni). 
Porządek Sesji został przyjęty. 
 
Ad.4.Przewodniczący Rady na Sekretarza obrad wyznaczył pana Andrzeja Grędzickiego. 
 
Ad.5. Przewodniczący Rady poinformował, że do protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy nie zostały 
zgłoszone uwagi. Protokół został przyjęty w całości. 
 
Ad.6. Wójt Gminy Jerzy Cabaj przedstawił informacje z działalności Wójta z mijającej kadencji.-
załącznik nr 3. Ponadto podziękował za współpracę, pracownikom gminy i przewodniczącemu 
Rady Mieczysławowi Szymborskiemu. 
 



Ad.7. Przedstawiono informacje z działalności Komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 
 Członek Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych i Młodzieży Marek 
Szpręglewski przedstawił informacje z działalności w okresie międzysesyjny-zał. Nr 4. Ponadto w 
imieniu przewodniczącego komisji podziękował Wójtowi Gminy, Przewodniczącemu Rady, 
pracownikom Urzędu, kierownikom: ZAZ-u, ZOZ-u, Dyrekcji Zespołu Szkół, Gminnej Komisji 
Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym i Narkomanii. Życzył powodzenia w nadchodzących 
wyborach kandydatom na stanowisko Wójta i do Rady Gminy. 
 Przewodniczący Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska Jakub Kochowicz 
przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji-zał. Nr 5. Ponadto Radny powiedział, że podczas 
tej kadencji Komisja wywiązywała się ze swoich zadań, współpracowała z sołtysami. Radny 
J.Kochowicz podziękował panu Wójtowi za współpracę oraz wszystkim pracownikom Urzędu 
Gminy, sołtysom i pozostałym Radnym. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Henryk Bogusz 
przedstawił informacje z działalności międzysesyjnej-zał. Nr 6 Przewodniczący H.Bogusz 
podziękował członkom Komisji, Wójtowi, Radzie i pracownikom Urzędu za współpracę. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Goliński przedstawił informacje z działalności 
Komisji-załącznik nr 7. Radny Piotr Goliński podziękował za współpracę przez ostatnie 4 lata 
Wójtowi, Przewodniczącemu Rady, Radnym i pracownikom Urzędu Gminy. 
 
Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Szymborski odczytał informacje o złożonych 
oświadczeniach majątkowych-załącznik 8,9,10,11. 
Przewodniczący odczytał też pismo przekazane przez Radnego Powiatowego Grzegorza 
Zalewskiego, w którym złożył podziękowania Wójtowi i Radzie Gminy Lisewo za współpracę-zał. 
nr 12. 
 
Ad.9. Interpelacje, zapytania i oświadczenia. 
 
Radny H.Bogusz skierował pytanie do pana Wójta odnośnie huśtawki w Mgoszczu, czy będzie 
zamontowana i jak wygląda sprawa przydomowych oczyszczalni ścieków. Radny poinformował też 
o piśmie mieszkańców tzw „czworaków” odnośnie przydziału kruszywa na drogę dojazdową. 
 
Radny J.Kochowicz zapytał na jakim etapie jest sprawa działek w Kamlarkach i Mgoszczu. 
 
Pan A.Cybula zapytał o: 

1) Możliwość stworzenia drogi łączącej ul.Hallera z placem Skanskiej. 
2) Dalszy ciąg chodnika na ul.Hallera, ponieważ nie wszyscy mieszkańcy mają chodnik przy 

swoich posesjach. 
3) Obniżenie lamp na ul.Chełmińskiej i oświetlenie bramy przy cmentarzu. 
4) Wycięcie topoli- Kierownik Referatu K.Kowal odpowiedział, że topole w listopadzie będą 

wycięte. 
5) Psy pana Kowala, które gryzą. 

 
Sołtys wsi Strucfoń K.Dąbrowski poruszył kilka kwestii: 

1) wycięcie topoli w Strucfoniu, 
2) możliwość stworzenia chodnika na niebezpiecznym zakręcie, 
3) pytanie do komisji Rolnictwa o refundacje związane z afrykańskim pomorem świń, 
4) Sołtys podziękował za świetlicę, remizę, plac zabaw i balustrady. 

 
Ad.10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 1) Skarbnik Gminy Henryka Świątkowska przedstawiła projekt nr 1 w sprawie zmiany 
 budżetu Gminy Lisewo na 2014 rok-załącznik nr 13 
 



 Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt nr 1. 
 
 Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych (wszyscy obecni) 
 
 Uchwała Nr XXXVI/224/2014 Rady Gminy Lisewo z dnia 10 listopada 2014 roku w 
 sprawie zmiany budżetu Gminy Lisewo na 2014 rok została podjęta-załącznik nr 14. 
  
 

2) Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski przedstawił projekt nr 2 w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2015 rok.- 
załącznik nr 15 

 
 Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski dopowiedział, że stawka podatku nie 
 zmienia się w stosunku do roku poprzedniego. 
 Radny Henryk Bogusz powiedział, że teraz w rolnictwie jest bardzo źle i podnoszenie 
 podatków nie byłoby dobrą decyzją. 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt nr 2. 
 
 Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych (wszyscy obecni) 
 
 Uchwała nr XXXVI/225/2014 Rady Gminy Lisewo z dnia 10 listopada 2014 roku w sprawie  
 obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2015 roku została 
 podjęta- załącznik nr 16 
 
 

3) Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski odczytał projekt nr 3 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2015 rok- załącznik nr 17 

 
 Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt nr 3. 
 
 Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych (wszyscy obecni) 
 
 Uchwała Nr XXXV/226/2014 Rady Gminy Lisewo z dnia 10 listopada 2014 roku w sprawie 
 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2015 rok została podjęta- 
 załącznik nr 18 
 
 
 4) Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski odczytał projekt nr 4 w sprawie  
 określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych-załącznik nr 19. 
 
 Radny M.Szpręglewski przedstawił stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw 
 Socjalnych i Młodzieży, która była jednogłośnie za przyjęciem każdego z podatków 
 podejmowanych na tej Sesji. Podatki nie są symbolicznie podwyższane więc zmiana nie 
 powinna być krzywdząca dla mieszkańców Lisewa. 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt nr 4. 
 Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych (wszyscy obecni) 



 
 Uchwała Nr XXXVI /227/2014 Rady Gminy Lisewo z dnia 10 listopada 2014 roku w 
 sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych została podjęta-
 załącznik nr 20. 
 

5) Wójt Gminy Jerzy Cabaj przedstawił zasługi pana Zenona Jóźwickiego dla Lisewa: 
 
 „Pan Zenon Jóźwicki jest wieloletnim mieszkańcem Gminy Lisewo.  
Pracę zawodową rozpoczął w 1965 r. jako agronom gminny.  
Naczelnikiem Gminy Lisewo był przez 17 lat to jest od utworzenia gminy od 1973 r. do 1990 r. 
         W tym czasie z jego inicjatywy rozpoczęto szereg przedsięwzięć inwestycyjnych na terenie 
gminy: 

 rozpoczęto przygotowania do budowy oczyszczalni ścieków w Lisewie, 
 nastąpiła częściowa przebudowa sieci wodociągowej w Lisewie, 
 rozbudowano przedszkole (dzisiejszy pawilon),  
 rozpoczęto budowę GOK (dzisiejsze gimnazjum),  
 rozbudowano Szkołę Podstawową w Lisewie, 
 przy pomocy mieszkańców i ich czynów społecznych wybudowano świetlice w Mgoszczu, 

Bartlewie i Tytlewie. Rozpoczęto też niektóre inwestycje drogowe np. Malankowo – 
Krajęcin. W okresie, w którym p. Zenon Jóźwicki pełnił funkcję naczelnika 
przeprowadzono ponad 1700 ha melioracji gruntów rolnych. 

W tym okresie Zenon Jóźwicki pełnił szereg funkcji społecznych: 
1) prezesa Zarządu Gminnego OSP, gdzie uzupełniono nasze jednostki w niezbędny sprzęt i 

wyposażenie remiz strażackich; 
2) Przewodniczącego Rady Przyjaciół Harcerstwa; 

Współdziałał z gminnym i powiatowym Zarządem Ligii Obrony Kraju, był aktywnym działaczem 
Kółka Rolniczego w Lisewie, wspierał rozwój sportu w gminie- szczególnie drużyny piłkarskie 
LZS Lisewo. 
Za swoją pracę zawodową otrzymał szereg odznaczeń i wyróżnień: 
Odznaczenia państwowe: 
- Brązowy Krzyż Zasługi – nadany 25 .03.1969 r. przez Radę Państwa, 
- Złoty Krzyż Zasługi – nadany 10.12.1976 r. przez Radę Państwa. 
Odznaczenia resortowe: 

 Brązowy Medal „Za Zasługi dla Rozwoju Pożarnictwa” 7.05.1976 r., 
 Medal 30 – lecia Polski Ludowej w 1974 r. i 40 – lecia Polski Ludowej  w 1984 r. 
 Brązową Odznakę Zasłużony Działacz LOK w 1973 r., 
 Srebrną Odznakę Zasłużony Działacz LOK w 1976 r., 
 Odznaka za zasługi dla Kółek Rolniczych – 1983 r., 
 Złotą Odznaką Działacza LZS – 1980 r.  

Prezydium Wojewódzkiej Rady Narodowej w 1985 r. nadało Zenonowi Jóźwickiemu Odznakę  
„Zasłużony dla województwa toruńskiego”. 
W 1985 r. otrzymał decyzją Prezesa Rady Ministrów Odznakę „Zasłużony Pracownik Państwowy”. 
Główna kwatera ZHP w 1979 r. za pracę na rzecz harcerstwa przyznała Honorową Odznakę 
Przyjaciół Harcerstwa, a w 1980 r. Złotą Honorową Odznakę Przyjaciół Harcerstwa. 
W 1986 r. – otrzymał Srebrny Medal „Za Zasługi dla Pożarnictwa”. 
W 1988 r. pełnił funkcję prezesa OSP Lisewo otrzymał Złoty Medal „Za Zasługi dla pożarnictwa”. 
 
Biorąc pod uwagę dotychczasowy dorobek w pracy zawodowej i społecznej przedkładam projekt 
Radzie Gminy Lisewo i wnoszę o podjęcie uchwały o przyznanie Panu Zenonowi Jóźwickiemu 
tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Lisewo”.” 
 
 Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski przedstawił projekt uchwały nr 5 w sprawie 



 nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Lisewo”-załącznik nr 21 
 
 Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosownie projekt nr 5. 
 
 Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych (wszyscy obecni) 
 
 Uchwała Nr XXXVI/228/2014 Rady Gminy Lisewo z dnia 10 listopada 2014 roku w 
 sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Lisewo” została podjęta-załącznik nr 
 22. 
 
 Wójt Gminy Jerzy Cabaj wręczył panu Jóźwickiemu dokument nadający tytuł „Honorowego 
 Obywatela Gminy Lisewo” 
 
 Pan Zenon Jóźwicki zabrał głos dziękując za przyznany tytuł, wspominał czasy kiedy 
 pracował w Urzędzie Gminy jako Naczelnik i życzył pracownikom kolejnych lat dobrej 
 pracy. 
 
Ad.11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
 
Wójt Gminy Lisewo wyjaśnił sprawę wysypiska w Pniewitem-zostało wysłane pismo w tej sprawie 
do Straży Pożarnej, Inspekcji Ochrony Środowiska, Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Środowiska. 
Nie dopuścimy do tego żeby doszło do jakieś katastrofy ekologicznej. 
 
Regulamin w świetlicach można stworzyć, tylko trzeba pomyśleć na jakich zasadach będą świetlice 
użytkowane, wypożyczane naczynia, jakie będą opłaty i gdzie one będą trafiały. 
 
Huśtawka ma być w piątek przywieziona, więc lada moment będzie montowana. 
 
Przydomowe oczyszczalnie ścieków-Gmina jest przygotowana na zerwanie umowy z wszelkimi 
konsekwencjami, wystąpimy o odszkodowanie. 
 
Działka w Kamlarkach-lada moment będzie zlecony podział działki. 
Działka w Mgoszczu-jest przyzwolenie na wejście na ten teren, nowa rada podejmie uchwałę o 
przekazaniu uzgodnionego terenu w celu zamiany na działkę w Mgoszczu. 
 
Droga łączącą ul.Hallera z placem Skanskiej-żeby taka drogę stworzyć, należałoby wykupić teren 
pod tą drogę. Decyzję podejmie nowa rada. 
 
Chodnik na ul.Hallera-faktycznie jest niedokończony, przyszła Rada zadecyduje czy wykonać tą 
inwestycję. 
 
Oświetlenie-montowanie kolejnych lamp, wiąże się z dodatkowymi opłatami, to jest finansowanie 
nie swoich zadań. 
 
Wycinka topoli-jak pan Kowal powiedział, będą wycięte w listopadzie. Tak samo w Strucfoniu będą 
wycięte. 
 
Chodnik na zakręcie w Strucfoniu-to jest droga powiatowa, ale tym tematem zajmie się już przyszła 
Rada. 
 



Ad.12.Wolne wnioski. 
 
Wójt Gminy Jerzy Cabaj złożył podziękowania Przewodniczącemu Rady, Radnym, pracownikom 
Urzędu, Kierownikom jednostek organizacyjnych za 4 lata współpracy. Wójt wręczył symboliczne 
upominki. 
 
Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski podziękował za zaufanie i wybranie na 
Przewodniczącego, w szczególności złożył podziękowania Radnemu Jakubowi Kochowiczowi za 
stworzenie Klubu Radnych, Radnemu Piotrowi Golińskiemu-przewodniczącemu Komisji 
Rewizyjnej za rzetelność. Podziękowania dla Wójta Gminy za współpracę, dobrą atmosferę w 
Radzie. Podziękowania dla pani Sekretarz Haliny Chrzanowskiej, pani Skarbnik Henryce 
Świątkowskiej, panu Mecenasowi Andrzejowi Wróblewskiemu, pani Joanny Grabowskiej za 
obsługę Rady Gminy, pani Barbarze Moch. 
 
Radny Kazimierz Górczyński złożył podziękowania Przewodniczącemu Rady Mieczysławowi 
Szymborskiemu za współpracę i rozważne, spokojne prowadzenie Rady. Podziękowania dla 
Radnych, pana Wójta, pani Sekretarz i wszystkim, którzy współpracowali z Radą Gminy. 
 
Radny Jakub Kochowicz i Radna Marzanna Czarnecka złożyli podziękowania w imieniu całej Rady 
panu Przewodniczącemu Rady Gminy za przewodniczenie, pracę, uczestniczenie w komisjach.  
 
Przewodniczący Rady Mieczysław Szymborski życzył wszystkim kandydującym do wszelkich Rad,  
czy na stanowisko Wójta powodzenia w wyborach. 
 
 
 
Przewodniczący Rady zakończył XXXVI Sesję Rady Gminy i podziękował zebranym za przybycie. 
 
 
Protokół sporządziła Natalia Szpręglewska 
 
 
         Przewodniczący Rady Gminy 
             Mieczysław Szymborski 
 
 
      
 
          Sekretarz obrad 
                   Andrzej Grędzicki 


